



2021 年天津中医药大学国际学生 招生简章

天津中医药大学始建于 1958 年，已入围教育部、国家中医药管理局、天津市政府三方共建高校之列，是原国家教委批准的唯一一所中国传统医药国际学院，是世界中医药学会联合会教育指导委员会主任委员单位。为国家教育部“教育援外基地”、外交部和教育部“中国-东盟教育培训中心”、国家中医药管理局“中医药国际合作基地”、世界中联“一带一路”中医药教育师资培训基地（天津）。学校秉承“进德修业，继承创新”的校训，经过多年发展，现已成为中医药教育为主，医学、理学、文学、管理学、工学、教育学等学科门类齐全的综合性和大学。2017 年，学校入选国家“双一流”建设高校名单，中药学科入选国家“双一流”建设学科。

学校师资力量雄厚，实习资源充足，专业设置合理，有针灸推拿学和中医内科学 2 个国家级重点学科，现有直属附属医院 3 所，非直属附属医院 4 所。其中，第一附属医院是国家中医临床研究基地、全国针灸临床研究中心、全国针灸临床基地和全国省级示范中医医院；第二附属医院是中医疑难病诊疗中心，妇科、脑病的临床和科研具有显著优势；附属保康医院及其他教学医院在中医康复、中医骨伤、中医社区医疗、中西医临床等方面各具诊疗特色。

学校广泛开展国际交流与合作，注重培养理论知识扎实、临床操作能力强的国际应用型临床人才，在国际上享有较高的声誉，现已发展成为本科教育为主体，涵盖硕士、博士等高层次教育及长短期进修的传统医药国际化人才培养体系。每年约有来自 60 多个国家和地区的 2000 多名国际学生来校学习。

学校新校区座落于天津市静海区团泊湖畔。校园以湖水景观为特点、中药植被为标志、中医药文化为主线，是全国最大的中药植物园、全国最先进的中医药科技园及在国际上具有影响的中医药国际教育中心。

学历生

1、申请入学条件

- 非中国籍公民；
- 身体健康；
- 申报汉语课程者，汉语水平须达到 HSK4 级；
(马来西亚独立中学毕业的学生汉语水平证明可免)
- 申报英语课程者，需英语流利；

①本科生入学条件：

- 具有高中毕业或具有同等以上学历；
- 报读临床药学、临床药学（中外合作办学）、中药学、药学、药物制剂、中药资源与开发、中药制药、制药工程专业学生要求具有较好的化学学习基础，报读中西医临床医学（英文授课）、临床药学（中外合作办学）专业学生要求具有较好的英语水平。

备注：*外国籍华裔申请本科课程，必须符合入外国国籍至少 4 年，且近 4 年至少有 2 年在
国外学习或居住的经历。

*未满 18 周岁申请者须办理在津监护人公证手续。

②硕士研究生入学条件：

* 医学类：

a. **基础学科：**具有本科学历者。

b. **临床学科（具备以下一项）：**

- 具有中医本科学历；
- 具有西医本科学历，可申请中西医结合类专业，申请其它专业需完成规定中医课程学习或具有所在地区中医或针灸师资格；
- 具有非医本科学历，并且完成规定中医课程学习者或具有所在地区中医或针灸师资格者；

c. 申报**中药学**专业需具有中药学、药学或医学本科学历；申报**护理学**专业需具有护理学本科学历。

* **非医学类：**具有相关专业本科学历。

③学术型博士研究生入学条件（具备以下一项）：

- a. 具有中医各学科硕士学位；
- b. 具有西医硕士学位，可申请中西医结合类专业，申请其它专业需完成规定中医课程学习或具有所在地区中医或针灸师资格；
- c. 中药学博士申请者，应具有中药学、药学、药化、制剂、生药、药理或相关专业硕士学位。

备注：* 英文授课针灸推拿学硕士或博士学位申请者，应具备医学或相关专业学士或硕士学位。

2、可授予证书：博士、硕士、学士学位证书和毕业证书及学位证书英文副本。

3、收费标准（人民币）：

报名费：500 元

①本科生费用：

每学年学费：留学生汉语授课 25000 元，英文授课 37000 元。中西医临床医学（英文授课，5.5 年）28800 元/年；临床药学（中外合作办学）在中国就读期间学费 28000 元/年，在英国就读期间学费约 1.8 万英镑/年，由诺丁汉大学依据其当年的学费标准收取。

②硕士研究生费用：

每学年学费：留学生汉语授课 31000 元，英文授课 41000 元。

③博士研究生费用：

每学年学费：留学生汉语授课 43000 元，英文授课 53000 元。

***报名费和学费可汇至中国银行股份有限公司天津馨名园支行**

账号：281760066362，Swift 1 Ban: BKCHCNBJ200 收款人：天津中医药大学。

4、专业和学习期限：

本科专业（学制 5.5 年）：中西医临床医学*。

本科专业（学制 5 年）：中医学、针灸推拿学、临床药学、临床药学（中外合作办学）*、中西医临床医学。

* 临床药学（中外合作办学）专业第一、二学年在中国国内培养，第三、四学年在英国培养，第五学年在中国国内进行临床实践。

本科专业（学制 4 年）：中药学、药学、药物制剂、中药资源与开发、中药制药、制药工程、康复治疗学、食品卫生与营养学、医学实验技术、医学信息工程、护理学、应用心理学、汉语言、汉语国际教育、市场营销、劳动与社会保障、公共事业管理、健康服务与管理、传播学。

硕士专业（学制 3 年）：

* 医学类：

基础学科：中医基础理论、中医临床基础、中医诊断学、中西医结合基础、方剂学、中医医史文献。

临床学科：中医内科学、中医外科学、中医骨伤科学、中医妇科学、中医儿科学、中医五官科学、中西医结合临床、护理学、针灸推拿学*、中药学*。

* 非医学类：应用心理学、管理科学与工程。

硕士专业（学制 2 年）：汉语国际教育。

博士专业（学制 3 年）：中医基础理论、中医临床基础、中医医史文献、中医诊断学、中医内科学、中医外科学、中医妇科学、中医儿科学、中西医结合基础、中西医结合临床、针灸推拿学*、中药学*等。

5、授课语言：汉语、英语（*专业）

6、报名、入学及考试时间：

报名网址：tjutcm.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx

报名截止日期：每年 6 月 30 日；

报名材料：①入学申请表 ②最高学历毕业证和学位证书复印件
 ③成绩单复印件 ④护照复印件
 ⑤体检报告 ⑥电子照片（彩色 2 寸免冠证件照，白色背景）
 ⑦其他相关材料

入学时间：每年 9 月；

考试时间：每年 9 月份入学之后。

注：所有学生必须通过报名网站填写申请信息，提交材料。通过邮件或邮寄来的申请材料学校不作为受理依据。

7、一般录取、报到流程：

- ①学校审核报名系统中的申请材料，审核通过后申请人须缴纳报名费（请在汇款时备注申请人护照姓名，同时向学校提供相关汇款票据）；请及时关注报名网站上的申请状态及消息；
- ②学校寄送《录取通知书》和来华签证申请表（学习期限 180 天以上），或仅寄送《录取通知书》（学习期限 180 天以下）；
- ③申请人前往中国大使馆申请学习签证（X1 或 X2）；
- ④入境后须立即来校报到，并在 30 天之内办理体检验证/重做、居留许可等。

进修生

1、进修内容

①插班进修

选课方式：每学期报到后，学生到教学管理科进行选课；

授课语言：汉语或英语。

②临床实习进修

带教语言：汉语或英语。

③一年制英文针灸班

专业名称	学习时间	课程内容	授课语种
针灸推拿学	每年 9 月 -次年 6 月	中医基础、中医诊断、经络腧穴、推拿学、保健体育、中医文化、针灸治疗、刺灸法及临床实习等	英语

④汉语进修

初级、中级汉语进修班，每年 9 月或 3 月入学。

2、颁发证书

学习结束，由学校颁发结业证书。

3、学习费用（人民币/人）

①报名费：500 元

②学费标准：

a. 插班进修

学习期限	学费标准（中文授课）	学费标准（英文授课）
插班选课	40 元/学时×单科学时数	50 元/学时×单科学时数

b. 临床实习进修

学习期限	学费标准（中文带教）	学费标准（英文带教）
一周	1200 元	1750 元
一个月	4200 元	6400 元

c. 一年制英文针灸班

学习期限	学费标准	翻译费
第一学期（5 个月理论课）	12500 元	4500 元
第二学期（1 个月理论课， 3 个月临床实习）	16500 元	7500 元

d. 汉语进修

学习期限	学费标准
一个月	2000 元
一学期	7000 元
一学年	14000 元

联系方式：

天津中医药大学 国际教育学院 对外联络科

地址：中华人民共和国 天津市静海区团泊新城西区鄱阳湖路 10 号 301617

电话：86-22-59596555 传真：86-22-59596132

报名网址：tjutcm.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx

电子邮件：tutcm@hotmail.com

招生信息网址：iec.tjutcm.edu.cn

学校网址：www.tjutcm.edu.cn



Tianjin University of Traditional Chinese Medicine *Admissions for International Students, 2020*

Established in 1958, Tianjin University of Traditional Chinese Medicine (TUTCM) has been listed as one of the co-constructed higher educations by Ministry of Education (MOE), State Administration of Traditional Chinese Medicine (SATCM) and Tianjin Municipal Government. It is the only former State Education Commission (Present MOE) approved International University of Traditional Chinese Medicine and also the hosting institution of Educational Instruction Committee, World Federation of Chinese Medicine Societies (WFCMS), “Educational Aid Center” and “China-ASEAN Educational Training Center” of Ministry of Foreign Affairs (MFA) and Ministry of Education, TCM International Cooperation Center of SATCM, and WFCMS “Belt & Road” Training Center for Chinese Medicine Education Teachers. Adhering the motto of “Strengthening moral education and pursuing academic studies, inheriting and innovating”, TUTCM has developed into a comprehensive university specializing in TCM education and covers extensive areas of study, namely as Medicine, Science, Arts, Management, Engineering, Education and etc. In 2017, the university was selected into China “Double First-class” university and Chinese Materia Medica was selected into “Double First-rate” programs.

The University has distinguished teaching staff and sufficient resources for students’ internship. Currently it has two National Key Programs of Acupuncture & Moxibustion and *Tuina* and TCM Internal Medicine. There are three affiliated and four non-direct affiliated hospitals. Among them, the First Teaching Hospital is a National TCM Clinical Research Center, the National Acupuncture Clinical Research Center, the National Acupuncture Clinical Center and the National Provincial Demonstration TCM Hospital; the Second Teaching Hospital is the treatment center for TCM rare diseases and leading in gynecology and encephalopathy diseases; Baokang Hospital and other teaching hospitals have unique treatment features in TCM Rehabilitation, TCM Orthopedics, TCM Community Health, Clinical Integrative Medicine and etc.

The University has extensive international exchanges and cooperation. It aims to cultivate international applied talents in clinic with solid theoretical foundation and excellent clinical skills which make it enjoy a high reputation worldwide. It has formed TCM internationalization talents training system where the bachelor education is the main part. The system also covers master and doctoral education and short and long term certificate studies. Every year, there are over 2,000 international students from more than 60 countries or regions coming to study at TUTCM.

The new campus of TUTCM is located by Tuanbo Lake in Jinghai District, Tianjin. It is the biggest TCM botanic garden, the most advanced TCM science and technology park and an influential center for TCM international education in china, characterized by an in-campus lake view, TCM vegetation and culture.

How to Apply

For Degree Students

I. Application Requirements

- Non-Chinese Citizens
- Healthy
- HSK4 or above for courses taught in Chinese
- Fluent in English for courses taught in English

A. Bachelor's Degree:

- i. Senior high school graduates, or those with equivalent degree or above;
- ii. Profound chemistry background required for Clinical Pharmacy, Clinical Pharmacy (Joint Education), Chinese Materia Medica, Pharmacy, Pharmaceutical Preparation, TCM Resources and Development, TCM Pharmaceuticals, and Pharmaceutical Engineering;
- iii. Excellent English proficiency required for Chinese and Western Clinical Medicine (English) and Clinical Pharmacy (Joint Education).

Notes: *Overseas Chinese applicant for bachelor's program must be granted for foreign citizenship for at least 4 years, during which the applicant should stay or study in that foreign country for at least 2 years within recent 4 years.

*Applicants under 18 year-old shall proceed with notarization of the guardians in Tianjin.

B. Master's Degree

i. Medical Degree:

Academic Degree: holder of a Bachelor's Degree

a. Clinical Degree (one of the following):

- Holder of a bachelor's degree in TCM;
- Holder of a bachelor's degree in Western Medicine may apply for a master's degree in the category of integrative medicine, for other majors should complete the designated courses in TCM, or have a license in TCM or Acupuncture in their residing country;
- Holder of non-medical undergraduate degree and has completed the designated TCM courses or have a license in TCM or Acupuncture their residing country.

b. Chinese Materia Medica requires a bachelor's degree in Chinese Meteria Medica, Pharmacy, or Medicine.

c. Nursing requires a bachelor's degree in Nursing only.

ii. Non-Medical Degree: a bachelor's degree in relevant areas.

C. Academic Doctoral Degree (one of the following):

- Holder of a master's degree in TCM related majors;
- Holder of a master's degree in Western Medicine may apply for a doctoral degree in the category of integrative medicine, for other majors should complete the designated courses in TCM, or have a license in TCM or Acupuncture in their residing country;
- Chinese Materia Medica requires a master's degree in Pharmacy, or related majors.

Notes: *An undergraduate or master's degree in medicine or related majors is required for master's or doctoral program in English respectively.

II. Degrees Awarded:

Bachelor's, Master's and Doctoral Degrees, Diploma of Graduation and the English Duplicate of degree.

III. Tuition and Costs (CNY):

Application Fee: 500 ¥

A. Bachelor's Program

25,000 ¥ /Ac Yr for courses taught in Chinese;

37,000 ¥ /Ac Yr for courses taught in English;

For Chinese and Western Clinical Medicine (English), the tuition is 28,800 ¥ /Ac Yr. For Clinical Pharmacy (Joint Education), the tuition for studying in TUTCM is 28,000 ¥ /Ac Yr. The tuition for studying in the University of Nottingham (UON) is approximately 18,063 GBP per year (charged according to the corresponding rate of year in the UON).

B. Master's Program

31,000 ¥ /Ac Yr for courses taught in Chinese;

41,000 ¥ /Ac Yr for courses taught in English;

C. Doctoral Program

43,000 ¥ /Ac Yr for courses taught in Chinese;

53,000 ¥ /Ac Yr for courses taught in English;

*** Please remit the application and tuition fee to *Bank of China, Tianjin Xin Ming Yuan Branch, 281760066362, Receiver: Tianjin University of Traditional Chinese Medicine or Swift 1 Ban : BKCHCNBJ200 (Remittance receipt is required.)***

IV. Subjects and Duration of Study

A. Bachelor's Degree in 5.5 Years: Chinese and Western Clinical Medicine*

B. Bachelor's Degree in 5 Years: Traditional Chinese Medicine, Acupuncture & Moxibustion and *Tuina*, Clinical Pharmacy, Clinical Pharmacy (Joint Education)*, Chinese and Western Clinical Medicine.

* For Clinical Pharmacy (Joint Education), 1st and 2nd year will be in China, 3rd and 4th year will be in U.K., and the 5th year will be in China for clinical practice.

C. Bachelor's Degree in 4 Years: Chinese Materia Medica, Pharmacy, Pharmaceutical Preparation, TCM Resources and Development, TCM Pharmaceuticals, Pharmaceutical Engineering, Rehabilitation Treatment, Food Sanitation and Nutrition, Medical Experiment Techniques, Medical Information Engineering, Nursing, Applied Psychology, Chinese Language, Teaching Chinese as A Foreign Language, Marketing, Labor and Social Security, Public Services Administration, Health Service and Management, Communication Sciences.

D. Master's Degree in 3 Years:

i. Medical Degree:

Academic Degree: Theories of TCM, TCM Clinical Basis, TCM Diagnostics, Integration of TCM and Western Medicine Basis, TCM Prescriptions, TCM History and Literature.

Clinical Degree: TCM Internal Medicine, TCM External Diseases, TCM Orthopaedics and Traumatology, TCM Gynecology, TCM Pediatrics, TCM Ophthalmology and Otolaryngology, Chinese and Western Clinical Medicine, Nursing, Acupuncture & Moxibustion and *Tuina**, Chinese Materia Medica*.

ii. Degree of Non-Medicine: Applied Psychology, Management Science & Engineering

D. Master's Degree in 2 Years: Teaching Chinese as A Foreign Language

E. Doctoral degree in 3 Years: Theories of TCM, TCM Clinical Basis, TCM History and Literature, TCM Diagnostics, TCM Internal Medicine, TCM External Diseases, TCM Gynecology, TCM Pediatrics, Integration of TCM and Western Medicine Basis, Chinese and Western Clinical Medicine, **Acupuncture & Moxibustion and *Tuina****, **Chinese Materia Medica***.

V. Teaching Language: Chinese or **English (Subjects with *)**

VI. Application, Entry and Date of Entrance Examinations

A. Application URL: tjutcm.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx

B. Application Deadline: June 30th each year

C. Documents Needed:

- i. Application Form
- ii. Copy of Highest Degree/Diploma Obtained
- iii. Copy of Academic Transcript
- iv. Copy of Passport
- v. Copy of Physical Examination Report
- vi. Two Photographs (2-inch color photos with white background, bareheaded)

D. Entry Date: Every September

E. Date of Entrance Examination: Every September after the entry date

Note: All the applicants should apply online, fill in personal information and submit documents required. The university does not accept hard copies or documents submitted by email.

VII. Admission procedures for foreign applicants:

A. The application documents will be examined by the university online, and the students should pay the application fee upon the approval of their documents (Please attach the applicant's name shown on their passport when transferring, and provide the remittance receipts to the university as well).

B. The university sends Admission Letter and JW202 Form (Visa Application Form for Study in China, for stay in China over 180 days); please check online the application status and information in time.

C. Apply for an X1 or X2 visa at the Chinese embassy.

D. Report and register in TUTCM immediately after entry into China, verify/re-do physical examination and apply for a residence permit within 30 days.

Certificate Students

I. Study Contents:

A. Program of Free-Selecting Courses:

Courses are selected freely by the candidates after registration at the "Teaching Affairs Office" in the university. The language of instruction is Chinese or English.

B. Clinical Practice

The language of instruction is Chinese or English.

C. One-Year Acupuncture Program (in English)

Subject	Duration	Courses	Teaching Language
Acupuncture & Moxibustion and <i>Tuina</i>	Every September to next June	Basic Theories of TCM, TCM Diagnostics, Acupuncture Meridians and Collaterals, <i>Tuina</i> , Health Care & Physical Education, TCM Culture, Acupuncture Treatment, Acupuncture Points and Clinical Practice	English

D. Chinese Language Program:

This program is designed for preliminary or intermediate Chinese learners. The entry time of this program is September or March each year.

II. Certificates issued:

Certificates of completion are issued by the university at the end of the program.

III. Tuition (CNY):

A. Application Fee: 500 ¥

B. Tuition standards:

i. Program of Free-Selecting Courses:

Duration	Taught in Chinese	Taught in English
Free-Selecting	40 ¥ /h for a Single Course	50 ¥ /h for a Single Course

ii. Program of Clinical Practice:

Duration	Taught in Chinese	Taught in English
One Week	1,200 ¥	1,750 ¥
One Month	4,200 ¥	6,400 ¥

iii. One-Year Acupuncture Program:

Semesters	Tuition Standards	Interpretation Fee
First Semester (5-month theories)	12,500 ¥	4,500 ¥
Second Semester (1-month theory and 3-months clinical practice)	16,500 ¥	7,500 ¥

iii. Chinese Language Program:

Length of the program	Tuition
One Month	2,000 ¥
One Semester	7,000 ¥
One Academic Year	14,000 ¥

Contact:

International Education College

Tianjin University of Traditional Chinese Medicine

Add: 10 Poyanghu Road, West Area, Tuanbo New Town, Jinghai District, Tianjin, China, 301617

Tel: 86-22-59596555 Fax: 8622-59596132

Online Application: tjutcm.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx

E-mail: tutcm@hotmail.com

Admission Website: iec.tjutcm.edu.cn; admission.tjutcm.edu.cn/

TUTCM Website: www.tjutcm.edu.cn